
Mārupes novada Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes sēde 

SĒDES PROTOKOLS Nr. 2023/3 

 

DATUMS: 2023. gada 11.oktobrī 

SĒDE SĀKAS: plkst. 19:00  

VIETA: klātienē – Mārupes novada Sporta skolā, Kantora iela 97, Mārupe, Mārupes pagasts, 

Mārupes novads.   

 

Evija Papule, atbildīgā amatpersona, Mārupes novada pašvaldības izpilddirektora vietniece 

izglītības, kultūras un sporta jautājumos; 

 

PADOMĒ piedalās:  

1. Viktorija Mogiļeviča, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītāja vietniece sporta 

jautājumos; 

2. Ginta Šenfelde, Salas sākumskolas vecāku padomes pārstāvis; 

3. Jana Zvejniece, Biedrība “Sporta klubs Virsotne”; 

4. Guntis Ruskis deleģēts Krists Daugaviņš, Mārupes Biedrība BMX klubs;  

5. Nauris Metnieks, Mārupes novada iedzīvotājs, 3x3 Latvija pārstāvis; 

6. Silvestrs Savickis, Mārupes Biedrība Mārupes Uzņēmēji; 

7. Juris Beļinskis, Mārupes iedzīvotājs, dažādu sporta pasākuma organizators; 

8. Jolanta Brigmane, Biedrība "Pierīgas Partnerība"; 

9. Nensija Priedīte, Salas sākumskolas direktore; 

10. Ņikita Adrianovs, sporta un veselības jomas koordinators; 

11. Ints Pīrāgs, Biedrība “Basketbola Līga”; 

12. Daiga Žvirble, Mārupes novada Sporta skolas direktore; 

13. Dina Kalandarova, Babītes vidusskolas vecāku padomes pārstāvis. 

 

PIEDALĀS pieaicinātās personas: 

1. Valdis Kārkliņš, Mārupes novada pašvaldības priekšsēdētāja vietnieks; 

2. Ilze Krēmere, Mārupes novada pašvaldības Izpilddirektora vietniece attīstības un vides 

jautājumos, Attīstības un plānošanas pārvaldes vadītāja; 

3. Mārtiņš Bojārs, Mārupes novada pašvaldības deputāts, Sociālo, izglītības, kultūras un 

sporta jautājumu komitejas priekšsēdētājs; 

4. Sandra Breikša, Mārupes novada Sporta skolas vadītāja vietniece; 

5. Rolands Rullis, Mārupes novada Sporta skolas treneri; 

6. Matīss Vārna, Mārupes novada Sporta skolas vadītāja vietnieks; 

7. Edgars Buļs, Basketbola kluba ”Rīgas zeļļi” prezidents; 

8. Artūrs Šēnhofs, Basketbola kluba ”Rīgas zeļļi” ģenerālmenedžeris;  

9. Eva Krastiņa, sekretāre Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes, Sporta speciāliste. 

 

PADOMĒ nepiedalās; 

1. Gatis Ģērmanis, novada iedzīvotājs 

2. Kaspars Rimša, Mārupes novada iedzīvotājs; 

3. Ringolds Prāvasts, Futbola biedrība “Prioritāte”; 

4. Renārs Krīgers, novada iedzīvotājs, Latvijas futbola federācijas mārketinga direktors; 

5. Igors Gucanovičs, novada iedzīvotājs, Babītes sporta kompleksa triatlona treneris; 

6. Ildze Straume, novada iedzīvotāja; 

7. Ilona Kojaloviča, Mārupes novada iedzīvotāja. 

 

DARBA KĀRTĪBA: 

1. Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes vadītāja un vietnieka vēlēšanas; 

2. Mārupes novada sporta skolas prezentācija; 

3. Basketbola kluba ”Rīgas zeļļi” prezentācija; 



4. “Mārupes novada sporta laureāts 2023”- pasākuma saturiskās idejas prezentācija; 

5. Atlaižu un atbalsta sistēma sportam Mārupes novadā; 

6. Citi jautājumi un diskusijas. 

NORISE: 

Sēde notiek Mārupes novada Sporta skolā, Kantora ielā 97, Mārupē, Mārupes pagastā, 

Mārupes novadā.  Sākums:plkst.19.05  

 

I.Krēmere: uzruna sēdes dalībniekiem. 

E.Papule: pasakās I.Krēmerei par Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes (turpmāk 

tekstā – Konsultatīvā padome) priekšsēdētājas amata pildīšanu un ieguldījumu Konsultatīvās 

padomes darbā. 

 

1. Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes vadītāja vēlēšanas 

Tiek aicināts izvirzīt Konsultatīvās padomes priekšsēdētāja amata kandidātus. 

Izvirzīts: Nauris Metnieks. 

Klātesoši balsstiesīgi Konsultatīvās padomes locekļi – 13. 

Ar balsu vairākumu Nauris Metnieks ievēlēts Konsultatīvās padomes priekšsēdētāja amatā. 

Balsojums: Par – 10; Pret – Nav; Atturas – 3. 

Tiek aicināts izvirzīt Konsultatīvās padomes priekšsēdētāja vietnieka amata kandidātus.  

Tiek izvirzīta Viktorija Mogiļeviča. 

Balsstiesīgi, klātesoši Konsultatīvās padomes locekļi – 13 

Ar balsu vairākumu Viktorija Mogiļeviča ievēlēts Konsultatīvās padomes priekšsēdētāja 

vietnieka amatā. Balsojums: Par – 12; Pret – Nav; Atturas – 1. 

 

2.  Mārupes novada sporta skolas prezentācija.  

V.Mogiļeviča: Turpina vadīt sēdi  

D.Žvirble: Prezentācijā tiek stāstīts par Mārupes novada sporta jomas izpētes procesu, kura 

rezultātā tika nonākt pie secinājuma, ka Sporta skolā ir jābūt profesionālās ievirzes 

programmām, kā arī interešu izglītības programmās, lai aptvertu visus bērnus un jauniešus, 

kuri vēlas sportot Mārupes novadā. Tālāk D.Žvirble klātesošos informē par profesionālās 

ievirzes sporta veidu noteikšanas kritērijiem, pēc kuriem tika noteikti 3 sporta veidi, kuros tiks 

īstenotas profesionālās ievirzes programmas – BMX riteņbraukšana, basketbols un futbols. 

Sporta skolā ir izveidota piramīdas sistēma, kas sekmē bērnu un jauniešu izaugsmes iespējas 

atbilstoši viņu vēlmēm. D.Žvirble stāsta, ka varam lepoties ar vienu no lielākajām sporta 

skolām Latvijā un ir piesaistīti augsti kvalificēti sporta speciālisti. Ir paveikts daudz, taču, 

Sporta skolas direktore uzsver, ka pie paveiktā neapstāsies, Sporta skola turpinās attīstīties un 

virzīties uz profesionālo ievirzi un augstu sasniegumu sportu. (pielikums Nr.1) 

G.Šenfelde: Vai no interešu izglītības programmas var pāriet uz profesionālo ievirzi 

programmu, vecuma posmā pēc devītās klases pabeigšanas? 

D.Žvirble: Audzēknim būtu nepieciešama 20V apliecība, taču, ja audzēknis interešu izglītības 

programmā ir uzrādījis teicamus rezultātus un ir valsts izlašu kandidāts, vai, piemēram, kā 

vieglatlēts ir izpildījis Latvijas Vieglatlētikas federācijas normatīvos kritērijus, tad var tikt 

uzņemts profesionālās ievirzes programmā. Komandu sporta veidu pārstāvjiem ir jābūt starp 

Latvijas čempionāta, normatīvajos aktos noteiktajām, labākajām komandām. 

 

3. Basketbola kluba ”Rīgas zeļļi” prezentācija 

V.Mogiļeviča: Tiek aicināti basketbola kluba “Rīgas zeļļi” pārstāvji - prezidents Edgars Buļs 

un ģenerālmenedžeris Artūrs Šēnhofs. 

E.Buļs: Iepazīstina ar sevi un prezentē informatīvu prezentāciju par basketbola klubu “Rīgas 

zeļļi”. Klātesošie tiek iepazīstināti ar kluba sasniegumiem, mērķiem un nākotnes idejām, 



perspektīvām, par kluba vietu un labvēlīgo ietekmi uz Latvijas basketbola sistēmu. Tiek stāstīts 

par iespējamām un jau notiekošajām sadarbības iespējām basketbola klubam “Rīgas zeļļi” ar 

Mārupes novada pašvaldību. (Pielikums “Basketbola kluba “Rīgas zeļļi” prezentācija”). 

A.Šēnhofs: Neskatoties, ka prezentācijā daudz izskanēja Rīgas vārds, praktiski daudz ciešāka 

sadarbība ir izveidojusies ar Mārupes novada pašvaldību. Skatoties uz Sporta skolas attīstības 

piramīdu, saskatu iespēju šo attīstību uz profesionālu sportu basketbolā paātrināt, lai sekmētu 

jaunatnes basketbola attīstību. 

D.Žvirble: Kurš šobrīd ir basketbola kluba “Rīgas zeļļi” komandas kapteinis? 

E.Buļs: Uģis Pinete. Pieredzējis spēlētājs, dzīvo Mārupes novadā. 

S.Savickis: Kāds ir kluba esošais un vēlamais budžets? 

E.Buļs: Vēlamais budžets ir ap pusmiljonu eiro, bet esošais ir virs 300 000 eiro. 

 

4. “Mārupes novada sporta laureāts 2023”; 

V.Mogiļeviča: Šogad tika pieņemts lēmums, ka “Mārupes novada sporta laureāta” 

apbalvošanas pasākumā tiks atdalīti bērni un jaunieši no pieaugušajiem. Pasākums notiks 

8.decembrī Mārupes novada Kultūras nama zālē. Reizē ar bērniem un jauniešiem tiks apbalvoti 

Sporta skolas audzēkņi. Sportisti tiks apbalvoti pa vecuma grupām dažādās nominācijās. (Skatīt 

pielikumu “Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes sēdes prezentācija”) 

D.Žvirble: Kad būs iespējams iepazīties ar “Mārupes novada sporta laureāta 2023” bērni un 

jaunieši nolikumu? 

V.Mogiļeviča: Oktobra beigās. 

M.Bojārs: Kas izvirzīs kandidātus un kā notiks balsošana? 

V.Mogiļeviča: Nolikumā viss tiks atrunāts. Pieteikšanās būs elektroniskā vai papīra formātā, 

pieteikumi būs jāiesniedz nolikumā norādītajā termiņā. Pieteiktajam kandidātam jābūt Mārupes 

novada iedzīvotājam vai Mārupes novada Sporta skolas audzēknim. Pieteikumus vērtēs speciāli 

izveidota un sasaukta vērtēšanas komisija. Izvirzīt, jeb pieteikt kandidātus var jebkura fiziska 

vai juridiska persona. Esat aicināti izteikt viedokli, ieteikumus. 

K.Daugaviņš: Prātīgāk būtu, ja pretendentus izvirzītu sporta organizācija vai treneris, kurš 

pārzina savus sportistus un viņu sasniegumus. 

V.Mogiļeviča: Paldies par ieteikumu, pie šādas pieteikšanās kārtības rastos problēma ar novadā 

deklarētu sportistu, kurš sporto, piemēram Rīgā. 

D.Žvirble: Spilgts piemērs ir paukotāja Sofija Prošina, kura ilggadēji ir deklarēta Mārupes 

novadā, kura divus gadus pēc kārtas Eiropas čempionātā ir izcīnījusi medaļas. 

E.Papule: Pilnīgi visus sportistus, kuri ir deklarēti Mārupes novadā, bet sporto ārpus novada, 

noteikti neizdosies apzināt, taču lielāko daļu ceram, ka sanāks. Savukārt, pieaugušo sporta 

laureāta apbalvošanas pasākums norisināsies nākamā gada sākumā. 

D.Kalandarova: Tas būtu skaisti, ja “Mārupes novada sporta laureāts” kļūtu par tradīciju, tā 

būtu laba motivācija trenēties un sasniegt labus sportiskos rezultātus. 

 

5. Atlaižu un atbalsta sistēma sportam Mārupes novadā 

V.Mogiļeviča: Turpināsim sēdi ar Mārupes novada pašvaldības izglītības iestāžu maksas 

pakalpojumu cenrādi, šodien runāsim par Babītes Sporta kompleksa peldbaseina atlaidēm. 

Darba grupa vairāku sanāksmju rezultātā izstrādāja atlaižu sistēmu dažādām iedzīvotāju 

grupām. (Skatīt pielikumu “Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes sēdes 

prezentācija”) 

G.Šenfelde: Kad atlaides stāsies spēkā? 

E.Papulde: Ir vairākas iedzīvotāju grupas ar dažādām vajadzībām, ar ko esam papildinājuši 

atlaižu piedāvājumu. Šobrīd atlaides šādā redakcijā tiks apspriestas komiteju sēdē un tālāk, 

cerams, mēneša beigās tiks apstiprinātas domes sēdē. Ministru kabineta noteikumi nosaka kā 

aprēķināt baseina pakalpojuma izmaksas, līdz ar to pakalpojums ir sadārdzinājies, ar atlaižu 

sistēmas palīdzību, ceram, šī pakalpojuma izmaksas samazināt. Gatavojot pakalpojuma 

izmaksu cenrādi, tika apskatīts cik maksā šāds pakalpojums Zolitūdē, Ziepniekkalnā un citos 

tuvākajos baseinos, izmaksas ir līdzīgas. Mērķis ir dot iespēju turpināt izmantot Babītes Sporta 

kompleksa baseina pakalpojumu tiem cilvēkiem, kuri to ir darījuši pirms tam. Šobrīd Sporta 



skolai ir peldēt apmācības programma sešgadīgajiem bez maksas. Mārupe ir novads, kurš 

atbalsta ģimenes, līdz ar to centāmies radīt pēc iespējas labāku atbalstu daudzbērnu ģimenēm. 

Aktuālais cenrādis atradīsies baseinā uz vietas. 

Izmaiņas ir nepieciešamas, jo ir pieaugušas izmaksas, kuras redzamas rēķinos, tāpat no valsts 

puses ir nosacījumi, kuri ierobežo mūsu iespējas atsevišķās pozīcijās. 

N.Priedīte: Salas sākumskolas pirmsskolas vecuma grupām esam vienojušies ar Sporta skolu 

par bezmaksas peldēt apmācību, bet skolas vecuma bērniem šobrīd ir zudusi iespēja peldēt. 

Celiņu mums iedotu, taču nav trenera, skolā pieņemt darbā treneri nav vajadzības, jo Salas 

sākumskolai nav sava baseina. Baseinā nav iespējas uzņemt un nodrošināt peldēšanu Salas 

sākumskolas skolas vecuma bērniem. 

M.Bojārs: Iepriekš tika nodrošināta peldēt apmācība otrās klases skolniekiem, vai tas ir 

saglabāts un nodrošināts? 

S.Breikša: Šobrīd tas nav nodrošināts, jo Sporta skola ir atsevišķi no vispārizglītojošām skolām 

un sporta kompleksiem, treneru slodzes ir aizpildītas ar Sporta skolas audzēkņu nodarbībām. 

Iepriekš peldēt apmācību skolai nodrošināja Babītes Sporta kompleksa peldēšanas skolotājs. 

Iespējams jāmēģina sadarboties ar, piemēram, Babītes vidusskolas peldēšanas skolotāju, taču 

arī Babītes vidusskolas speciālistam ir aizpildīta slodze, tāpat kā Sporta skolai. 

N.Priedīte: Man ir prieks, ka bija iespēja vienoties par sešgadīgo bērnu peldēt apmācību, taču 

ļoti svarīgi būtu šo nodrošināt arī pirmās un otrās klases skolniekiem. 

 

N.Metnieks: Noslēdz Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes sanāksmi. 

 

SĒDE BEIDZAS: plkst. 20:15  

 

NOLEMTS: 

• Par Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes priekšsēdētāju ievēlēts Nauris 

Metnieks; 

• Par Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes priekšsēdētāja vietnieci ievēlēta 

Viktorija Mogiļeviča 

IZTEIKTIE PRIEKŠLIKUMI:  

• Biežāk organizēt Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes sanāksmes; 

• Veidot sadarbību ar basketbola klubu “Rīgas zeļļi”; 

• “Mārupes novada sporta laureāta” apbalvošanas konkursam kandidātus nominācijām 

vajadzētu pieteikt organizācijām un treneriem 

 

PIELIKUMĀ: 

• Sporta un aktīvās atpūtas konsultatīvās padomes sēdes prezentācija. 

• Basketbola kluba “Rīgas zeļļi” prezentācija. 

 

 

Protokolu sagatavoja:  E.Krastiņa, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes 

Sporta speciāliste 

 

Sanāksmes priekšsēdētājs: N.Metnieks, Mārupes novada iedzīvotājs, 3x3 Latvija 

pārstāvis 


